
 

 

     SKUPŠTINA 
Odbor za društvene djelatnosti  
KLASA: 021-04/19-02/31 
URBROJ: 2163/1-01/8-19-02 
 Pazin, 18. lipnja 2019. 

 
Z A P I S N I K 

sa 15. sjednice Odbora za društvene djelatnosti Istarske županije održane dana 18. lipnja 
2019. godine s početkom u 09,00 sati u prostorijama Istarske županije u Pazinu, Dršćevka 3 
 
Sjednici prisustvuju predsjednica Odbora Irena Peruško, Ljerka Peruško, Zdenko Pliško, 
Bruno Stermotić, Davor Komar i mr. sc. Tatjana Tomaić. 
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Sonja Grozić Živolić – pročelnica Upravnog odjela 
za zdravstvo i socijalnu skrb Istarske županije, Doriana Šumberac Jelić – pomoćnica 
pročelnice Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu Istarske županije, Silvia 
Škopac – stručna suradnica u Upravnom odjelu za zdravstvo i socijalnu skrb Istarske županije 
i Melita Ferenčić – pomoćnica tajnice Stručne službe Skupštine Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednica Odbora za društvene djelatnosti Irena Peruško, pozdravlja 
prisutne, konstatira kvorum i predlaže slijedeći 
 

DNEVNI RED 
 
1. Prijedlog Odluke o funkcionalnoj integraciji zdravstvenih ustanova radi organiziranja 

obavljanja djelatnosti hitne medicine  

2. Prijedlog Odluke o broju ordinacija u Istarskim domovima zdravlja  

3. Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 
domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene zaštite 
u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku  

4. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 
rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini  

5. Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija osnovnog školstva za 2019. godinu  

6. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula  

7. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Istarskih ljekarni  

8. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Vodnjan – Scuola elementare Dignano  

9.  

a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri Pula – Scuola Media 
Superiore Italiana Dante Alighieri Pola  

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije Pula  
 
 

- Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red. 



                                                             
 

Ad-1. 
Prijedlog Odluke o funkcionalnoj integraciji zdravstvenih ustanova radi organiziranja 

obavljanja djelatnosti hitne medicine 

 

Sonja Grozić Živolić obrazlaže Prijedlog Odluke o funkcionalnoj integraciji zdravstvenih 
ustanova radi organiziranja obavljanja djelatnosti hitne medicine  

 

Irenu Peruško interesira kako će se međusobno organizirati rad između tih ustanova (npr. tko 
će očitavat nalaze koji budu stizali iz bilo koje ustanove) i da li je to radi funkcionalnog 
korištenja kapaciteta ili nešto drugo. 

 

Sonja Grozić Živolić odgovara kako još nije razrađeno, operacionalizirano i realizirano na 
nivou državne administracije kako će se to provoditi, već ovisi o terenu i konkretnim 
situacijama.  

Što se tiče očitanja nalaza, treba naglasit da se odvija projekt digitalizacije rengena u Istarskoj 
županiji. 

 

Zdenka Pliška zanima, a vezano na naziv funkcionalne integracije, da li sadrži sve elemente 
koji će kasnije proizići iz toga kao što je financiranje i prioriteti, a iz ove predložene odluke se 
ne može isčitati i da li će se ovim spajanjem stanje u zdravstvu još više pogoršati.  

Postavlja se i pitanje financiranja jer su izvori financiranja različiti. 

 

Irena Peruško navodi kako će se Sporazumima o suradnji definirati međusobni odnosi.  

 

Sonja Grozić Živolić pojašnjava kako je ovo funkcionalna integracija koja je uvrštena u Zakon 
o zdravstvenoj zaštiti na razini načela i opisana u članku 20. Zakona. 

Zavod za hitnu medicinu trebao bi biti koordinator između ta tri elementa, a niti jedan drugi 
element koji se integrira ne bi trebao biti ugrožen.  

Što se tiče financiranja postoje različita iskustva kao npr. Služba saniteta koji pomaže Zavodu 
za hitnu medicinu plaća se iz županijskog proračuna u iznosu od 500.000,00 kn godišnje, ali 
nažalost nema medicinskog kadra. 

 

Nakon navedene rasprave, Odbor jednoglasno donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o funkcionalnoj integraciji zdravstvenih ustanova radi 
organiziranja obavljanja djelatnosti hitne medicine, te se predlaže Skupštini Istarske županije 
da isto prihvati u predloženom tekstu. 
 

Ad-2. 

Prijedlog Odluke o broju ordinacija u Istarskim domovima zdravlja 

 

Sonja Grozić Živolić obrazlaže Prijedlog Odluke o broju ordinacija u Istarskim domovima 
zdravlja  

Ova odluka temelji se na Mreži javno zdravstvene službe kojom je definiran broj ordinacija po 
zdravstvenim djelatnostima na teritoriju Istarske županije s obzirom na broj stanovnika. 

Predmetnom odlukom predlaže se udio ordinacija koji će biti u sastavu Doma zdravlja, a 
Zakon dopušta da najviše do 25% ambulanta odnosno budućih ordinacija bude u sastavu 
Doma zdravlja. 



                                                             
 

Ova odluka ima značajne financijske posljedice, jer će rezultirati u financijskom poslovanju 
Istarskih domova zdravlja gubitak u iznosu od 1,5 – 2,00 mil. kuna, zbog mogućeg odlaska 21 
tima u privatnu praksu koji će direktno sklapati Ugovore sa HZZO. Isto tako i županija je do 
sada imala prihod od koncesija koje prestaju do kraja 2020. godine i gubi se oko 1 mil. kuna 
godišnje. 

Irena Peruško konstatira kako slijedom ovog rečenog domovi zdravlja i županija će izgubiti dio 
prihoda i te zdravstvene ustanove će biti sve više na teret županijskog proračuna.  

 

Sonja Grozić Živolić navodi kako domovi zdravlja će ostvariti prihod od iznajmljivanja 
poslovnih prostora, sada solidno posluju sa prihodom koji im omogućava investiranje u obnovu 
prostora i opreme. Ne bi trebali postati financijski gubitaši ali zbog gubitka dijela prihoda ta 
ulaganja će biti znatno smanjena.  

 

Zdenka Pliška interesira gdje se ovim prijedlogom poboljšava stanje u zdravstvu, a gdje 
smanjuje broj ordinacija i tko odlučuje o tome – da li ravnatelj, ustanova, Istarska županija. 

Navodi primjer kardiovaskularne pretrage gdje treba čekati više od godinu dana na pretragu. 

 

Sonja Grozić Živolić pojašnjava kako se brojevi ordinacija odnose na primarnu zdravstvenu 
zaštitu, dok Opća bolnica spada u sekundarnu zdravstvenu zaštitu i ova se predložena Odluka 
ne odnosi na bolnicu. 

Nažalost kardiologe u primarnoj zdravstvenoj zaštiti nema, pogotovo nema u Puli. 

Nadalje navodi kako je prema zakonskoj odredbi obveza da u Mreži javno zdravstvene 
ustanove ostane do 25% i nema mehanizma da se to ne dozvoli. Pokušalo se zaštiti 
radiologiju, laboratorije i fizikalnu terapiju.  

Odgovor na pitanje tko će odlučivati i tko će ići u privatnu praksu su kriteriji navedeni u Članku 
3. predmetne Odluke, IDZ putem upravnog vijeća će razmatrati koji od zainteresiranih doktora 
žele otići u privatnu ordinaciju raditi.  

 

Zdenko Pliško nadalje navodi primjer ambulanti u Vodnjanu gdje rade dvije doktorice, pa se 
sada postavlja pitanje da li će one i dalje raditi u novoizgrađenoj ambulanti u Vodnjanu ili će 
ići u neku od svojih ordinacija. 

 

Irena Peruško smatra kako će svaki doktor koji zaželi u privatnu ordinaciju trebati zadovoljit 
određene standarde.  

 

Sonja Grozić Živolić odgovara kako će Skupština Istarske županije dati ili ne dati suglasnost. 

 

Tatjana Tomaić navodi kako su pojedini kvartovi u Puli bez ordinacija liječnika opće medicine, 
pa su stanovnici toga kvarta prisiljeni otići na lokaciju Doma zdravlja, a to je otežana situacija 
naročito starijoj populaciji. Stoga je zanima da li se može utjecati ili uvjetovati da liječnici opće 
medicine otvore ordinacije u takvim kvartovima.  

 

Irena Peruško pojašnjava kako je Mrežom ustanova utvrđeno gdje se mogu ordinacije razvijati 
a ako ne onda je to u Domu zdravlja. Sugerira kako se može provjeriti da li postoji mehanizam 
kojim se daje uvjet liječniku koji želi preseliti iz jednog prostora u drugi prostor da to bude 
uvjetovano tamo gdje nema ordinacije i liječnika na određeni broj stanovnika u određenom 
kvartu.  

 

Sonja Grozić Živolić odgovara kako za sada postoji Mreža koja definira potrebe i broj liječnika 
na nivou jedinice lokalne samouprave ovisno o broju stanovnika. 



                                                             
 

Bruno Stermotić smatra kako ovo neće biti baš idealno rješenje. Postoji mnogo nedoumica i 
neusklađenih stvari, a najveći problem je što nema doktora. 

 

Sonja Grozić Živolić smatra kako pacijenti neće osjetiti da li je zdravstveno osoblje zaposlenik 
Doma zdravlja ili su privatne ordinacije. 

Irena Peruško predlaže da se razmišlja, ako je to u mogućnosti županije, napraviti jednu 
inicijativu prema liječnicima koji idu privatno i koji jesu već privatnici da se na neki poseban 
način stimulira njihovo umrežavanje i dodatne aktivnosti a koje sada nedostaju. 

 

Bruna Stermotića interesira koliko je Upravni odjel za zdravstvo učestvovao u donošenju svih 
ovih prijedloga po novom zakonu. 

 

Sonja Grozić Živolić odgovara kako se je učestvovalo, bilo je e-savjetovanje, zajedno sa 
ravnateljima i pravnim osobljem dalo se je primjedbe, na sastanku Hrvatske zajednice 
županija raspravljalo se o tome, svi pročelnici Upravnih odjela za zdravstvo u RH sastali su 
se sa ministrom zdravlja i pravnom ekipom iz Ministarstva tj. mnogo se radilo na tome i Upravni 
odjel je bio uključen.  

 

Zdenko Pliško ima primjedbu na slobodu izbora liječnika jer pacijent o tome ne može ništa 
odlučiti, smatra kako o tome odlučuje HZZO i daje suglasnost.  

 

Sonja Grozić Živolić pojašnjava standarde po liječniku i stanovništvu, te način promjene i 
odabira liječnika. 

Zbog manjka liječnika nekoliko liječnika u Istarskoj županiji ima veći broj pacijenata od 
maksimalno dozvoljenog.  

 

Davor Komar naglašava problematiku liste čekanja za stacionarnu rehabilitaciju u Bolnici dr. 
Martin Horvat Rovinj. Građani odnosno pacijenti kojima je potrebna rehabilitacija su veoma 
nezadovoljni jer tu uslugu onda trebaju tražiti izvan Istarske županije – u nekim od toplica, a 
što iziskuje dodatne troškove i dr. Nema javno objavljene liste čekanja. 

 

Irena Peruško predlaže da bude zaključak ovog Odbora da se organizira sastanak sa 
Upravnim odjelom za zdravstvo po ovoj navedenoj temi – problematika liste čekanja u Bolnici 
dr. Martin Horvat Rovinj, a prethodno tome da vijećnik Davor Komar dostavi pismeno 
primjedbe u Upravni odjel. 

 

Nakon navedene rasprave Odbor jednoglasno donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o broju ordinacija u Istarskim domovima zdravlja, te se predlaže 
Skupštini Istarske županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 

 

Ad-3. 

Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 
domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 

zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu 
tehniku 

 

Irena Peruško ima pohvalu na kvalitetu izrađenih prijedloga akata i na obrazloženja kojima 
su isti pojašnjeni. 



                                                             
 

Sonja Grozić Živolić obrazlaže Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za 
poslovni prostor Istarskih domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje 
zdravstvene zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i 
dentalnu tehniku  

 

Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor 
Istarskih domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 
zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku, 
te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 

 

Ad-4. 

Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 
rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 

minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini 

 

Sonja Grozić Živolić obrazlaže Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
materijalnih i financijskih rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima 
zajamčene minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini. 

 

Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i 
financijskih rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini, te se predlaže Skupštini Istarske 
županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 

 

Ad-5. 

Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija osnovnog školstva za 2019. godinu 

 

Doriana Šumberac Jelić obrazlaže Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, 
mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija osnovnog školstva za 2019. godinu. 

Predlaže se Izmjena Odluke na način da izdatke za vlastiti prijevoz učenika koji vrše roditelji 
Županija plaća školi u visini od 2 (dvije) kune po prijeđenom kilometru, (do sada je bilo jedna 
kuna), a koje potom škola isplaćuje roditeljima učenika, čime će se u većem iznosu participirati 
trošak kojeg roditelji imaju u obvezi organizacije vlastitog prijevoza učenika.  
 

Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija osnovnog školstva za 2019. godinu, te se predlaže Skupštini 
Istarske županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 

 

  



                                                             
 

Ad-6. 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice 
Pula 

 

Sonja Grozić Živolić obrazlaže Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune 
Statuta Opće bolnice Pula. 

 

Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice 
Pula, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 

 

Ad-7. 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Istarskih ljekarni 

 

Sonja Grozić Živolić obrazlaže Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune 
Statuta Istarskih ljekarni 

Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Istarskih 
ljekarni, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 

 

Ad-8. 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Vodnjan – Scuola elementare Dignano 

 

Doriana Šumberac Jelić obrazlaže Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
prijedlog Statuta Osnovne škole Vodnjan – Scuola elementare Dignano  

 

Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Vodnjan – Scuola elementare Dignano, te se predlaže Skupštini Istarske županije da 
isto prihvati u predloženom tekstu. 

 

Ad-9.  

a) 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri Pula – Scuola Media 

Superiore Italiana Dante Alighieri Pola 

 

Doriana Šumberac Jelić obrazlaže Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri 
Pula – Scuola Media Superiore Italiana Dante Alighieri Pola. 

 

Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  
 



                                                             
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri Pula – Scuola Media 
Superiore Italiana Dante Alighieri Pola, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto 
prihvati u predloženom tekstu. 

 

b) 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije Pula 
 
Doriana Šumberac Jelić obrazlaže Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
prijedlog Statuta Gimnazije Pula  
 
Odbor jednoglasno bez rasprave donosi slijedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije 
Pula, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 

 
Ad-10. 
Razno 

Ljerka Peruško, zamoljena od strane roditelja pojedinih učenika osmih razreda osnovne škole, 
pa u njihovo ime postavlja pitanje, da li je moguće djeci sa poteškoćama u razvoju omogućiti 
upis u ekonomske programe srednje škole po prilagođenom programu za njih, tj. po uzoru 
jedne riječke ekonomske škole. 
 
Doriana Šumberac Jelić odgovara kako je moguće da djeca sa fizičkim poteškoćama upišu 
ekonomske programe, te mogu imati pomoćnike odnosno osobne asistente u nastavi. 
U navedenoj riječkoj ekonomskoj školi su prilagođeni programi djeci sa poteškoćama u 
razvoju. Nedavno je bio prijedlog da se u Pazinu otvori jedno takvo odjeljenje ali nije bilo 
interesa za upis.  
Nadalje pojašnjava kako je kasno predlagati takve programe za ovu narednu školsku 
2019/2020. godinu.   
 
Irena Peruško predlaže, kako je potrebno istražiti koliko je djece sa intelektualnim 
poteškoćama koji će u naredne dvije godine završiti osnovnu školu, a koja su zainteresirana 
za otvaranje jednog takvog prilagodljivog programa. Ministarstvo obrazovanja ima sigurno 
takav obrazovni program koji nudi, a za otvaranje takvog programa potrebno je ishodit 
suglasnost ministarstva, dobiti financijska sredstva od ministarstva i osigurati sredstva u 
Proračunu Istarske županije. 
Nadalje pojašnjava, kako se kod fizičkog invaliditeta učenik može upisati u sve školske 
programe, dok se kod intelektualnih poteškoća upisuje po prilagođenom programu. 
Za takve slučajeve pri Hrvatskom zavodu za zapošljavanje postoji Povjerenstvo u sastavu 
psihologa, defektologa, osobnog liječnika i dr. koji provode vještačenje te utvrđuju stupanj 
fizičke ili psihičke invalidnosti, da bi se nakon toga izdalo mišljenje i preporuka učeniku i 
roditelju kamo da se upiše u srednju školu. 
 
Završeno u 10,50 sati. 
 
Zapisnik vodila: 
Silvija Klarić 

        Predsjednica Odbora 
        Irena Peruško 


